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Winter 

Het is winter, dus rustig in het park. Als vereniging Vrienden van het Diemerpark  
werden we vlak voor de zomer van het vorig jaar door het stadsdeelbestuur uitgenodigd 
om mee te doen aan gesprekken over de ‘Toekomst van het Diemerpark’. In deze 
Nieuwsbrief doen wij verslag van de uitkomst van de gesprekken en beschrijven we hoe 
wij denken over uitbreiding van de sportvelden. Maar we beginnen met het Vogelnieuws, 
want dat is wel zo leuk! 

Vogelnieuws 
(van onze natuurredactie) 

Nestkasten voor de torenvalk 

De torenvalk is een prachtige roofvogel die geregeld in 
het Diemerpark wordt gezien: hoog in de lucht speurt 
hij ‘biddend’ naar muizen, zijn favoriete voedsel.  

Het gaat niet goed met de torenvalk in Nederland. 
Omdat steeds meer muizenrijk grasland omgezet 
wordt in akkerland (of in kunstgrassportvelden…), is er 
voor deze vogel niet meer genoeg geschikt broed- en 
foerageergebied.  Ook maakt het autoverkeer 
behoorlijk wat slachtoffers.  Daarom staat de torenvalk 
sinds 2017 op de Rode Lijst van bedreigde soorten. Het 
Diemerpark, met zijn gras- en kruidenvelden waarin 
een rijke muizenpopulatie woont, is uitermate   
geschikt als broedgebied voor torenvalken. Jammer 
genoeg wordt ook hier steeds meer grasveld vervangen 
door kunstgras. 

◁ Foto: Biddende torenvalk, door Cees van Ginkel     



 
Daarom willen we de torenvalk een handje helpen door nestkasten op te hangen in enkele 
hoogspanningsmasten. Samen met stadsecologe Els Corporaal is een groepje leden van onze 
vereniging en andere vogelaars bezig uit te zoeken hoe we dat voor elkaar kunnen krijgen. We 
houden jullie op de hoogte! 

Ontwikkelingen in en rond het park 

Gesprekken over de ‘Toekomst van het Diemerpark’ 

Op initiatief van de bestuurscommissie Oost zijn er in november en december 2017 zogenaamde 
‘consentgesprekken’ geweest over de ‘Toekomst van het Diemerpark’. Onze vereniging heeft 
daaraan deelgenomen, samen met de 
voorzitters van de voetbal- en de 
hockeyvereniging, een ambtenaar 
‘Sport’ van de centrale stad, de 
‘gebiedsmanager IJburg’, twee 
bewoners namens ‘Natuurlijk IJburg’ 
en hondenbezitters en  
Thijs Reuten (PvdA) als 
vertegenwoordiger van de 
bestuurscommissie Oost. Als ‘extra’ 
activiteit organiseerde het 
stadsdeelbestuur in november ook nog 
een avond voor alle bewoners van 
IJburg. (Daar zijn de bijgaande 
tekeningen gemaakt. Een verslag van 
die bijeenkomst is hier te lezen: 
http://bit.ly/2iZVIYU.) 

Meer sportvelden gewenst 
De aanleiding voor de bijeenkomsten was de wens van de sportverenigingen, de wethouder 
‘Sport’, Eric van der Burg (VVD), en de bestuurscommissie Oost, om in het Diemerpark over 
méér voetbal- en hockeyvelden te kunnen beschikken. De verenigingen zouden samen nog 
ongeveer 1.000 kinderen op de wachtlijsten hebben staan (600 hockey, 400 voetbal). Om die 
ook de gelegenheid te geven om in georganiseerd verband te voetballen en hockeyen, zou 
uitbreiding van het aantal velden dringend gewenst zijn.  

Doel van de gesprekken was om door het 
stadsdeelbestuur een ‘breed gedragen’ 
‘spontaan’ ‘advies’ uit te laten brengen aan 
het bestuur van de centrale stad 
(gemeenteraad, college van B&W), waarin 
niet alleen werd gepleit voor uitbreiding van 
de sportvelden, maar ook voor andere 
gewenste voorzieningen en verbeteringen in 
het Diemerpark.  

Enerverende gesprekken 
Het waren, zo vonden de meeste deelnemers, 
enerverende gesprekken. Onze vereniging is 
natuurlijk per definitie gekant tegen de 
komst van nieuwe sportvelden in het park. 
Dat zijn immers niets meer dan lappen 

plastic op terrein waar nu nog mensen van de natuur kunnen genieten, waar kruiden en 
bloemen groeien die voedsel leveren voor o.a. de voor ons zo belangrijke bijen en waar vogels 
foerageren. Vorig jaar bleek bovendien dat veel kunstgrasvoetbalvelden van boven en vanonder 
voorzien zijn van korrels van vermalen autobanden, met allerlei kwalijke eigenschappen voor de 
gezondheid en het milieu.  



Om de schade aan de natuur en de ‘parkbeleving’ zo te beperkt mogelijk te houden hebben we 
toch deelgenomen aan de gesprekken en zijn we akkoord gegaan met de uiteindelijke tekst van 
het ‘advies’. Daardoor hopen we de mogelijkheid open te houden om mee te denken over een zo 
natuur- en mensvriendelijk mogelijke inrichting van het park. 

Het ‘advies’ 

Het ‘advies’ dat naar aanleiding van de gesprekken over de ‘Toekomst van het Diemerpark’ 
uitgebracht is/wordt, behelst dat het gebied met de bestemming ‘Sport’ (9 hectare) niet 
uitgebreid wordt. Wel zouden de contouren 
ervan gewijzigd kunnen worden, waardoor 
er plaats komt voor méér sportvelden. 
Hoeveel nieuwe velden er zouden kunnen 
komen, staat niet in het advies. Het 
sportterrein zou rondom goed met 
begroeiing en bomen moeten worden 
gecamoufleerd. De sportverenigingen 
zouden met elkaar in gesprek moeten gaan 
over één gezamenlijk clubgebouw in plaats 
van twee afzonderlijke gebouwen.  

Het aantal parkeerplaatsen zou evenredig 
aan het aantal nieuwe velden uitgebreid 
mogen worden. Uitgaande van de huidige 
norm van 7 parkeerplaatsen per sportveld 
zou dat bij bijvoorbeeld twee nieuwe sportvelden 14 nieuwe parkeerplaatsen betekenen. Aan de 
aanleg van de parkeerplaatsen zijn verder voorwaarden verbonden waardoor het autoverkeer in 
het park zoveel mogelijk beperkt blijft. Zo zou in de Oeverzeggestraat voor de brug naar  het 
park een ‘Kiss & Ride’-voorziening moeten komen.  

Doordat de tijd beperkt was, zijn in het ‘advies’ lang niet alle zaken terecht gekomen die in de 
gesprekken aan de orde zijn geweest. Ook is het ‘advies’ niet erg concreet geworden. Wij hebben 
bijvoorbeeld voorgesteld om vóór de brug een betaalautomaat te installeren, zodat alleen na 
betaling auto’s het park in kunnen rijden. Daar zullen dus nog de nodige harde noten over 
gekraakt worden. 

Overige gespreksonderwerpen 
Enkele andere onderwerpen waarvan de concrete uitwerking in het ‘advies’ vooralsnog is 
uitgebleven, zijn: - betere bescherming van het dierenleven in de Amsterdam-RijnKanaalzone 
(ARK-zone),  - verbetering van de verkeersveiligheid bij de Nesciobrug en het smalle fietspad 
aan de oostkant van het park (zie verderop in deze Nieuwsbrief), - herziening van de 
hondenuitlaatgebieden en - maatregelen tegen het gebruik van drones.  
We hopen dat deze zaken ook de nodige aandacht van het gemeentebestuur zullen krijgen en we 
zullen zeker aan de bel trekken als dat niet het geval blijkt te zijn.    

De visie van Vrienden van het Diemerpark 

Het Diemerpark huisvest twee grote 
sportverenigingen: een hockeyvereniging 
en een voetbalvereniging. Beide 
verenigingen willen méér velden. Het 
Diemerpark heeft daarvoor echter grote 
beperkingen, waardoor een voor iedereen 
bevredigende situatie onmogelijk is. 
Volwaardige ‘sportparken’ vragen om een 
uitrusting en een logistiek die eerder 
aansluiten op de inrichting en 
voorzieningen van een bedrijventerrein 
dan van een (natuur)park. Denk 
bijvoorbeeld alleen al aan de 



bereikbaarheid per auto en het parkeren daarvan. Op basis van onderzoek concludeerden wij 
dat, om te voldoen aan de criteria t.a.v. de inpassing van het sportterrein zoals de camouflage 
door begroeiing en bomen, en het autoverkeer, uitbreiding met twee nieuwe sportvelden in het 
Diemerpark het maximum is. 

Een oplossing waarbij één van de verenigingen naar elders verhuist en de andere vereniging de 
daardoor ontstane ruimte gebruikt, zien wij (op termijn) als realistisch. Ook bij de 
sportverenigingen bestaat daar draagvlak voor. De mogelijkheid bestaat om (bijvoorbeeld) de 
voetbalvereniging te verplaatsen naar het Middeneiland. Daar is ruimte voor sportvelden 
voorzien en de toegankelijkheid en mogelijkheid om auto’s te parkeren kan daar optimaal 
worden gemaakt. De planvorming voor het Middeneiland bevindt zich nog in een vroeg 
stadium. Het concept stedenbouwkundig plan wordt dit jaar (2018) definitief vastgesteld. 

Bestemmingsplan 

Omdat er in de procedure bij de vaststelling van het bestemmingsplan voor het Diemerpark 
fouten waren gemaakt, waardoor de definitieve clubgebouwen van de sportverenigingen groter 
mochten worden dan waar de Technische Adviescommissie Hoofdgroenstructuur (de TAC) 
destijds mee ingestemd had, hebben we in 2015 de gemeenteraad verzocht voor het Diemerpark 
een nieuw bestemmingsplan met minder bebouwing vast te stellen. Dit verzoek werd afgewezen, 
na een onderonsje tussen de wethouder Van der Burg en de portefeuillehouder ‘sport’ van de 
bestuurscommissie Oost, Thijs Reuten. Naar aanleiding daarvan was er september 2017 een 
hoorzitting bij de Raad van State. Volgens de Raad van State mocht de gemeenteraad ons 
verzoek afwijzen.  

Terwijl de inkt waarmee de gemeenteraad ons verzoek om vaststelling van een nieuw 
bestemmingsplan afwees, nog nauwelijks opgedroogd is, wil dezelfde portefeuillehouder nu zelf 
het bestemmingsplan laten aanpassen. Dit, om méér sportfaciliteiten in het park mogelijk te 
maken (zie het verslag over de Toekomst van het Diemerpark).  

Eigenlijk lijkt dus niemand tevreden te zijn met het bestemmingsplan.  

De ‘Staart’: hoog fietspad en laag wandelpad of andersom? 

Aan de oostkant van het Diemerpark, 
richting Muiden (de ‘staart’ van het 
Diemerpark), splitst het pad op de 
Diemerzeedijk zich in een 
hooggelegen fietspad op de dijk en een 
laag gelegen voetpad aan de voet van 
de dijk. Het fietspad is erg smal. 
Fietsers moeten goed opletten om 
elkaar daar zonder kleerscheuren te 
kunnen passeren. Daar komt bij dat 
daar ook dikwijls mensen (hard)lopen.  
Omdat het voetpad een stuk breder is, 
ligt het voor de hand om de functies 
van de paden om te draaien. 
Voetgangers zouden dan op de dijk 
mogen lopen, met als voordeel dat ze 



een veel leuker uitzicht hebben, en fietsers zouden beneden meer ruimte krijgen.  

Deze ogenschijnlijk zo eenvoudige omdraaiing blijkt echter erg ingewikkeld te zijn. De 
gebiedsmanager IJburg liet weten dat deze openbare ruimte al vaker/langer onderwerp van 
gesprek was.  In 2015 en 2016 zouden er gesprekken geweest zijn met de 
eigenaren en gebruikers van de percelen langs de dijk, waarbij de verkeersveiligheid een  
belangrijk onderwerp was. “De percelen zijn direct aan het voetpad gelegen, mede door de 
begroeiing is vanaf de percelen vaak geen goed zicht op de weg. Alle gebruikers hebben 
aangegeven dat met name de racefietsers voor gevaarlijke situaties zorgen. Bij het verlaten 
van het perceel zijn veel bijna-ongelukken geweest. Met name met kleine kinderen was dit een 
grote zorg. Om die reden zijn als eerste verkeerremmende maatregelen getroffen (drempels). 
Wij hebben sindsdien geen meldingen meer gekregen over gevaarlijke situaties.”  

Over verbreding van het fietspad op de dijk wordt wel gedacht, maar dat zou geen prioriteit 
hebben. Als we daar geen aandacht voor vragen, zal het dus waarschijnlijk nog vele jaren duren 
voordat de verkeersveiligheid daar verbetert.   

Verenigingsnieuws 

Lidmaatschap  

Wil je lid worden van de vereniging Vrienden van het Diemerpark of  heb je het 

lidmaatschapsgeld voor 2018 nog niet overgemaakt?  

Dan nodigen wij je uit om € 5,- over te maken (méér mag ook) op ons 

bankrekeningnr. NL18TRIO0254484840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark. 

Tot slot   

Heb je over één van bovenstaande onderwerpen vragen, of wil je meer gedetailleerde informatie, 
dan horen we dat graag. Ook als je zelf iets over het park wilt aansnijden of opmerken: we 
houden ons aanbevolen! Dat geldt ook als je het leuk lijkt om zelf iets in onze Nieuwsbrief te 
schrijven. 
 

De vereniging Vrienden van het Diemerpark heeft als doel het ruige  

karakter van het Diemerpark te beschermen en het park mens- en  

diervriendelijk te houden.  

De bestuursleden zijn: Kees Lakerveld, Marianne Elbers en Leen Pauwels. 

We zijn bereikbaar via:  

• tel. nr. 020 4164813 (WhatsApp /SMS: 06 3655 4881) 

• e- mail: vriendenvanhetdiemerpark@gmail.com 

Website: www.vriendenvanhetdiemerpark.nl 

Bankrekeningnr.: NL18TRIO 025448 4840 t.n.v. Vrienden van het Diemerpark 

 
www.facebook.com/Diemerpark (Vrienden van het Diemerpark IJburg) 

  

  
www. twitter.com/diemerparkgroen 

 


